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群落生境在城市生态再生中的作用及其构建

（1.吉首大学城乡资源与规划学院，湖南 张家界 427000；2.吉首大学生物资源与环境科学学院，湖南 吉首 416000）

The Function of Biotope in Eco-city Renewal and Its Construction
(1.College of Resources and Planning Science,Jishou University,Zhangjiajie427000,Hunan China；2.College of Biology and Environmental Science,Jishou 
University,Jishou 416000,Hunan China)

● 摘要  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文全文全文全文: PDF (527 KB)   HTML (1 KB)   输输输输出出出出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景背景背景背景资资资资料料料料 

摘要摘要摘要摘要 介绍群落生境的概念及其在城市生态再生中的作用，讨论了城市群落生境构建的一般方法：（1）充分利用城市中残留至今的

乡土群落生境；（2）打破现代城市传统土地利用格局，构建城市生态基础；（3）努力构建城市群落生境网络；（4）积极采用生态

园林绿化的新技术；（5）广泛动员和组织市民志愿参与.
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Abstract： In this paper,the concept of biotope and the effect of biotope on urban ecological regeneration were 

introduced,the general ways of the construction of urban biotope was discussed:(1) taken full advantage of the 

native biotope left in the city;(2) broken through the traditional patterns of land utilization in modern cities to 

form a city ecological base;(3) built up a network of urban biotope;(4) made full use of new technologies in 

ecological landscaping;(5) encouraged people to participate in the construction of biotope. 
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